
COMPTE-RENDU REUNION DU CONSEIL 
D'ADMINISTRATION DU 10 MARS 2011 

Présents:  Yves Borreman, William Sterckx, Philippe Broers, 
Bernard Scruel, Nathanaël Majoros, Luk Van Sand,  
Peter Bruynsteen, Jean Solon. 

Excusés:  Alain Grenier, Michel Servais, Stéfan Werner,  
Karel Vanderheyden, Koen Michiels.  

Le compte-rendu  de la réunion du 10 février est approuvé. 

Prochaine réunion:  jeudi le 7 avril à 19h30, 
jeudi le 5 mai à 19h30. 

Prochaine assemblée générale 

Aura lieu le 28 janvier 2012 dans la grande salle du centre Sint-
Maarten à Zaventem. 

Votes électroniques 

Selon la loi sur le asbl, il n’est pas possible de faire des votes par 
mail parce que ceci n’est pas explicitement prévu par les statuts, et 
même si cela serait le cas, il faudrait que chaque membre du conseil 
émette sa voix. Il n’est donc pas nécessaire de prévoir une 
procédure puisqu’elle serait illégale.  

Par contre, il reste toujours possible de donner un mandat avec des 
limites bien définis à une commission ou à une personne afin de 
permettre la prise de décisions entre des réunions, si le conseil en 
décide ainsi lors d’une réunion précédente. 

Pour des petites décisions ou des décisions urgentes qui n’ont pas 
pu être débattues lors d’une réunion du conseil, et pour lesquelles il 
n’était pas possible d’organiser une réunion supplémentaire en 
droit de prendre des décisions, une consultation de tous les 
membres du conseil reste possible, après quoi le Président prendra 
une décision épaulé d’une majorité des membres, à faire entériner 
de façon officielle lors de la suivante réunion du conseil.  

Le conseil insiste que cette pratique doit rester exceptionnelle et 
que la consultation doit se faire par tous les moyens, y compris par 
téléphone, afin de joindre tous les membres du Conseil et de 
permettre à chaque membre du conseil de soulever des objections 
éventuelles à prendre en considération par le Président.  

Confidentialité des débats au sein du conseil 

Le conseil décide que les échanges d’arguments par mail ou lors des 
réunions du conseil doivent rester confidentiels et ne peuvent pas 
être transmis ou rendus publics, cela est une question de confiance 
entre membres du conseil, qui sinon risquent de ne plus s’exprimer 
librement, ce qui n’augmentera pas la qualité des décisions du 
conseil, car tous les opinions, mêmes les moins populaires, doivent 
être prises en considération. 

Les comptes-rendus du conseil seront mis sur le site internet mais 
dans une section avec clé, accessible à tous les membres FBVL, car 
ces informations pourraient être utilisés à notre désavantage par 
des personnes étrangères à notre fédération. Nathanaël regardera 
pour prévoir cette section sur le site. 

Brevets 

Claudy Legros obtient le brevet de Pilote de parapente. 

Jean-Michel Vandergeeten obtient le brevet d’Observateur de 
parapente. 

Johan Demuynck peut passer son examen théorique au secrétariat 
lors des heures de bureau, en raison du fait qu’il n’est pas souvent 
en Belgique. 

Edouard Crespeigne obtient le brevet d’Initiateur Pente école de 
parapente, après avoir envoyé un mémoire très bien fait sur 
l’apprentissage en pente école, qui sera remis avec l’accord 
d’Edouard  à la commission enseignement pour une utilisation 
future éventuelle. 

(Suite sur la page suivante). 

 

 

VERSLAG VERGADERING RAAD VAN 
BESTUUR VAN 10 MAART 2011 

Aanwezig:  Yves Borreman, William Sterckx, Philippe Broers, Bernard 
Scruel, Nathanaël Majoros, Luk Van Sand,  
Peter Bruynsteen, Jean Solon. 

Verontschuldigd:  Alain Grenier, Michel Servais, Stéfan Werner,  
Karel Vanderheyden, Koen Michiels.  

Het verslag van de vergadering van 10 februari wordt goedgekeurd. 

Volgende vergadering:  donderdag 7 april om 19u30, 
donderdag 5 mei om 19u30. 

Volgende algemene vergadering 

Zal plaats hebben op 28 januari 2012 in de grote zaal van het centrum 
Sint-Maarten te Zaventem. 

Electronisch stemmen 

Volgens de vzw-wet is het niet mogelijk stemmingen per mail te doen 
omdat dit niet expliciet vermeld staat in de statuten, en zelfs al zou dit 
het geval zijn, zou elke raadslid zijn stem moeten uitbrengen. Het is 
dus niet nodig een procedure hiervoor te voorzien aangezien deze 
illegaal zou zijn. 

Daarentegen blijft het steeds mogelijk een goed afgebakend mandaat 
te geven aan een commissie of een persoon, om zo beslissingen te 
kunnen nemen tussen vergaderingen in, als de raad dit zo beslist in een 
voorafgaande vergadering. 

Voor kleine of dringende beslissingen, die niet besproken konden 
worden in een raadsvergadering en waarvoor het niet mogelijk is een 
bijkomende rechtsgeldige vergadering te organiseren, blijft een 
consultatie van alle raadsleden mogelijk, waarna de Voorzitter een 
beslissing zal nemen geruggesteund door een meerderheid van leden, 
die nadien officiëel zal bekrachtigd moeten worden door de raad. 

De raad dringt erop aan dat deze praktijk uitzonderlijk moet blijven en 
dat de consultatie met alle mogelijke middelen moet gebeuren, ook 
per telefoon, om zo alle leden van de raad te bereiken en hen de kans 
te geven om eventuele tegenkantingen op te werpen, waarmee de 
Voorzitter rekening kan houden tijdens zijn beslissing. 

Vertrouwelijkheid van de debatten binnen de raad 

De raad beslist dat de uitwisseling van argumenten per mail of tijdens 
de raadsvergaderingen, vertrouwelijk moeten blijven en niet 
doorgestuurd worden of publiek gemaakt mogen worden, dit is een 
zaak van vertrouwen tussen de raadsleden, die zich anders misschien 
niet meer vrij gaan durven te uiten, wat de kwaliteit van de 
beslissingen in de raad niet zal verhogen, aangezien dat alle meningen, 
ook de minder populaire, in genschouw dienen genomen te worden. 

De raadsverslagen zullen op de website geplaatst worden maar enkel 
geraadpleegd kunnen worden mits een paswoord, dat gegeven zal 
worden aan alle BVVF-leden, want deze informatie zou kunnen tegen 
ons gebruikt worden door personen die buiten onze federatie staan. 
Nathanaël zal bekijken hoe deze sectie op de website kan geplaatst 
worden. 

Brevetten 

Claudy Legros bekomt het brevet van Piloot parapente. 

Jean-Michel Vandergeeten bekomt het brevet van Observator 
parapente. 

Johan Demuynck mag zijn theorie-examen afleggen tijdens de 
werkuren op het BVVF-secretariaat, omdat hij niet dikwijls in België is. 

Edouard Crespeigne bekomt het brevet van Leshellinginitiator na het 
opsturen van een zeer goed gemaakt eindwerk over lesgeven op de 
leshelling. Dit werk zal, met toestemming van Edouard, doorgegeven 
worden aan de commissie opleidingen voor een eventueel toekomstig 
gebruik. 

(Vervolg op de volgende bladzijde).



SUITE COMPTE-RENDU REUNION DU CONSEIL 
D'ADMINISTRATION DU 10 MARS 2011 

Sites : Andenne 

Le propriétaire du décollage ne veut pas vendre ou louer, mais au 
vu des accords possibles avec les chasseurs, le conseil demande de 
continuer les démarches avec les propriétaires des terrains 
d‘atterrissage. 

Sites : Coo 

Louis Neys demande un budget de 500 € pour amener quelques 
camions de terre sur le décollage ouest pour recouvrir les souches. 
Le conseil approuve cette demande. 

Sites : Boom 

Jean a contacté les organisations d’événements pour leur 
demander de respecter nos droits sur la pente école et a déjà 
convenu certaines modalités avec des nouvelles grandes 
organisations, comme par exemple un rassemblement international 
de scouts ou une compétition de VTT. La pratique du vol libre reste 
de toute façon prioritaire hormis les quelques grands événements 
connus depuis de nombreuses années maintenant.   

Sites : 7-Meuses 

Le problème des approches pour le terrain d’atterrissage parapente 
est discuté. La proposition du délégué site Christian Croonenborgs 
de préconiser une approche du côté de la pente plutôt que au-
dessus de l’eau (et ses descendantes) n’est pas retenu par le 
conseil, qui pense également à la sécurité des utilisateurs de la 
nationale et des riverains. L’information actuelle sur le panneau 
pourrait encore être affinée mais il n’y a pas de nécessité de 
changer le panneau car il y a déjà une mise en garde pour les 
courants descendants au-dessus de la Meuse. Par contre, Christian 
pourra rajouter une notice d’avertissement  sur le panneau lors de 
crues ou autre danger particulier. 

Sites : Beauraing 

Jean-Paul Bihin, délégué site, a été confronté avec un riverain qui se 
plaint (encore) du fait que les libéristes survolent sa maison de trop 
près.  Un avis sera encore une fois mis dans le Fly!, sur le site et sur 
le panneau. 

Le terrain derrière le bois, qui aurait pu nous servir de parking, sera 
utilisé pour du mais et ne sera donc pas utilisable. Jean a demandé 
à Jean-Paul de voir pour après la récolte. 

Sites : Terril de Zwartberg 

Ce terril fait l’objet d’une protection pour des raisons de flore ou de 
faune, Danny Hansoul va essayer de relancer la chose auprès de la 
Ville de Genk. 

Sites : Han sur Lesse 

Le propriétaire nous demande d’augmenter la location et Yves 
propose une augmentation de 50 €. Le conseil est d’accord. 

Stage de formation continu pour enseignants de parapente 

Le stage de pilotage qui a été décidé aura lieu à Beauvechain ou à 
Nieuwvliet. Guido Van Pee est déjà d’accord pour Beauvechain. 

Luc Van Sand et Xavier Barbé donneront le stage, éventuellement 
rejoint par Thierry Moreau s’il est disponible. 

Le stage aura lieu pendant les deux jours d’un weekend en 2012, 
Jean enverra un courrier à tous les enseignants pour voir quelles 
dates conviennent le mieux pour les différents candidats. 

Equipe nationale de parapente 

La sélection suivante est faite : 1. Wim Verhoeve, 2. Jean-Pierre 
Vandenbegine, 3. Daniel Meunier. 

(Suite sur la page suivante). 

VERVOLG VERSLAG VERGADERING  
RAAD VAN BESTUUR VAN 10 MAART 2011 

Vliegplaatsen: Andenne 

De eigenaar van de startplaats wil niet verkopen of huren, maar gezien 
de mogelijke akkoorden met de jagers, vraagt de raad de 
onderhandelingen voor een landingsplaats verder te zetten. 

Vliegplaatsen: Coo 

Louis Neys vraagt een budget van 500 € om enkele vrachtwagens 
aarde op de weststart te laten uitkiepen, om de boomstronken te 
bedekken. De rad keurt deze vraag goed. 

Vliegplaatsen: Boom 

Jean heeft organisaties van evenementen gecontacteerd om hen te 
vragen onze rechten op de helling na te leven, en heeft al enkele 
modaliteiten overeengekomen met nieuwe grote organisaties, zoals 
bijvoorbeeld een internationale scoutsmeeting of een 
mountainbikewedstrijd. De beoefening van de vrije vlucht blijft in ieder 
geval voorrang krijgen buiten tijdens enkele sinds lang gekende grote 
evenementen. 

Vliegplaatsen: 7-Meuses 

Het probleem van de aanvluchten van de parapente-landing wordt 
besproken. Het voorstel van vliegplaatsafgevaardigde Christian 
Croonenborgs om aanvluchten aan de kant van de helling aan te raden, 
eerder dan boven het water (en de daalwinden) wordt niet 
weerhouden door de raad, die ook denkt aan de veiligheid van de 
gebruikers van de hoofdweg en van de omwonenden. De huidige 
informatie op het infobord zou nog kunnen verbeterd worden maar er 
is geen noodzaak om het bord te vervangen aangezien er al een 
waarschuwing is voor daalwinden boven de Maas. Christian mag wel 
een bijkomende nota op het bord bevestigen als er veel water of een 
andere bepaald gevaar is. 

Vliegplaatsen : Beauraing 

Jean-Paul Bihin, vliegplaatsafgevaardigde, werd geconfronteerd met 
een omwonende die zich beklaagt over het te laag overvliegen van zijn 
huis. Een bericht zal gezet worden in de Fly!, de website en op het 
bord. 

Het terrein achter het bos, dat ons tot parking zou kunnen dienen, zal 
gebruikt worden voor maïs en zal dus niet gebruikt kunnen worden. 
Jean heeft gevraagd aan Jan-Paul om te zien na de oogst. 

Vliegplaatsen : Terril de Zwartberg 

Deze kolenberg is beschermd wegens fauna of flora, Danny Hansoul 
gaat proberen dit terug te bekijken met de stad Genk. 

Vliegplaatsen : Han sur Lesse 

De eigenaar vraagt om de huur te verhogen en Yves stelt een 
verhoging van 50 € voor. De raad gaat akkoord. 

Voortgezette opleiding voor parapente-instructeurs 

De stuurvaardigheihdsstage die beslist werd, zal plaats hebben in 
Beauvechain of te Nieuwvliet. Guido Van Pee is al akkoord voor 
Beauvechain. 

Luc Van Sand en Xavier Barbé zullen de stage geven, eventueel 
vervoegd door Thierry Moreau als hij beschikbaar is. 

De stage zal plaats hebben tijdens de twee dagen van een weekend in 
2012, Jean zal een brief sturen naar alle instructeurs om te zien welke 
data het beste passen voor de verschillende kandidaten. 

Nationale parapente-ploeg 

Volgende selectie wordt gemaakt: 1. Wim Verhoeve, 2. Jean-Pierre 
Vandenbegine, 3. Daniel Meunier. 

(Vervolg op de volgende bladzijde) 



SUITE COMPTE-RENDU REUNION DU CONSEIL 
D'ADMINISTRATION DU 10 MARS 2011 

Aéro-Club Royal de Belgique 

Yves fait le condensé de la réunion du conseil d’administration de 
l’ACRB. L’ACRB demande de mettre un lien de notre site vers le leur, 
avec par exemple le logo de l’ACRB. Nathanaël et Jean le feront. 

L’exposition au Parlement Européen d’Europe Air Sports dont il 
était question deviendra minimaliste et la FBVL ne devra s’occuper 
de rien. 

Yves ira à l’Assemblée Générale de l’ACRB. 

Xtreme Xperience 

Peter et William s’engagent pour l’organisation de cet événement. 
Jean les aidera mais ne désire pas devoir être présent lors de 
l’événement ni être le responsable pour la sécurité.  

Il faut contacter les écoles pour voir qui veut être présent. Jean s’en 
charge. 

Le même budget que l’année passée est prévu par la Province pour 
les pilotes acro (500 €). 

William et Philippe verront pour des pilotes acro. 

Peter organisera la participation de Jan Van Gent (treuillés). 

Correspondance 

La FFVL a autorisé l’organisation du championnat de Belgique de 
delta. 

Aviabel a envoyé les attestations d’assurance des différents 
championnats de Belgique, demandées par Jean. 

Nouveau logo 

Aucun logo envoyé par les membres répond aux attentes du 
conseil, qui  estime que s’il faut changer il faut le faire pour un logo 
de qualité professionnelle. De ce fait il faut voir s’il ne convient pas 
de voir avec des graphistes professionnels. 

Manches à air 

Le conseil décide de commander 200 manches à air auprès de 
Niviuk (sans publicité). Jean enverra le logo actuel à William qui 
passera la commande. 

Fly! 

Aucune photo envoyée pour le concours de photo ne convient pour 
la couverture du Fly!. Il faudra absolument en trouver ou en faire 
faire car il est urgent de changer la couverture plus régulièrement. 

Rapporteur: Jean. 

VERVOLG VERSLAG VERGADERING  
RAAD VAN BESTUUR VAN 10 MAART 2011 

Koninklijke Belgische Aeroclub 

Yves vat de vergadering van de Raad van bestuur van de KBAC samen. 
De KBAC vraagt ons een link te plaatsen van onze website naar de 
hunne, met bijvoorbeeld het logo van de KBAC. Nathanaël en Jean 
zullen dit doen. 

De expositie in het Europees Parlement waarvan sprake was, zal 
minimalistisch opgevat worden en de BVVF moet zich met niets meer 
bezig houden. 

Yves zal naar de Algemene Vergadering van de KBAC gaan. 

Xtreme Xperience 

Peter en William geven zich op voor de organisatie van dit evenement. 
Jean zal ze helpen maar wenst niet aanwezig te moeten zijn tijdens het 
evenement, noch er de verantwoordelijke voor de veiligheid te zijn. 

Men moet de scholen die er aanwezig willen zijn, contacteren. Jean zal 
dit doen. 

Hetzelfde budget als vorig jaar wordt voorzien door de provincie 
Antwerpen voor de acropiloten (500 €). 

William en Philippe zullen zien voor acropiloten. 

Peter organiseert de deelname van Jan Van Gent (lier). 

Briefwisseling 

De FFVL heeft de organisatie van het BK delta toegestaan. 

Aviabel heeft de door Jean gevraagde verzekeringsattesten voor de 
verschillende BK’s ontvangen. 

Nieuw logo 

Geen enkel logo dat door leden opgestuurd werd, beantwoordt aan de 
verwachtingen van de raad, die acht dat als men het logo moet 
veranderen, het ook ineens moet doen met een logo van professionele 
kwaliteit. Om die reden moet er misschien gekeken worden naar 
professionele ontwerpers. 

Windzakken 

De raad beslist 200 windzakken te bestellen bij Niviuk (zonder 
publiciteit). Jean zal het huidige logo opsturen aan William, die de 
bestelling zal plaatsen. 

Fly! 

Geen enkel foto die opgestuurd werd door de leden voor de wedstrijd, 
is geschikt voor de cover van de Fly!. Men moet er absoluut vinden of 
laten maken want de cover moet dringend vaker veranderd worden. 

Verslaggever: Jean. 
 


